
Beskæftigelsesudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 10. december 2019

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Samrådsspørgsmål M

På baggrund af indslaget i 21 Søndag den 8. december 2019 om kinesiske arbejdstagere

under slavelignende vilkår bedes ministeren besvare følgende spørgsmål:

A. Vil ministeren redegøre for, hvordan det kan lade sig gøre, at 582 kinesere kommer

ind i Danmark under beløbsordningen, for derefter at arbejde under slavelignende vilkår?

Det ønskes herunder oplyst, hvilke redskaber der findes for at sikre, at udenlandske ar-

bejdstagere, der kommer til Danmark under beløbsordningen reelt arbejder under danske

løn- og arbejdsvilkår.

B. Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer regeringen planlægger at iværksætte for at

sikre, at en lignende sag ikke kan opstå?

C. Vil ministeren redegøre for, hvor lang tid Styrelsen for International Rekruttering og In-

tegration (SIRI) har været i besiddelse af oplysninger om løn- og arbejdsvilkår for de 582

kinesere, samt hvornår man orienterede departementet og ministeren?

D. Vil ministeren redegøre for, hvordan SIRI’s godkendelser af arbejds- og opholdstilla-

delser foregår samt for kontrolpraksis med de arbejdspladser, der ansætter udenlandske

medarbejdere under beløbsordningen? Der ønskes herunder redegjort for, hvordan SIRI

kontrollerer validiteten af oplysninger om arbejds- og lønvilkår.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karsten Hønge (SF) og Jette Gottlieb (EL).

På udvalgets vegne

Kasper Sand Kjær

formand
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